
1.a)  Full members are required to make an annual contribution, the amount of which is based on the 
number of employees in the region, as follows:

	 Start-up
	   1st year 				    € 	    220
	   2nd  & 3rd  year			   € 	    440
	 up to 5 employees			   € 	    550
	 up to 10 employees			   € 	    660
	 up to 20 employees			   € 	    880
	 up to 50 employees			   € 	 1,100
	 up to 100 employees			   € 	 1,650
	 up to 150 employees			   € 	 2,200
	 up to 250 employees			   € 	 3,300
	 up to 500 employees			   € 	 4,400
	 more than 500 employees		  € 	 5,500

           Commercial members have  to add the legal value-added tax to the membership fee.

1.b)  Network partners, i.e. associations or federations of companies or institutions active in industries 
represented by us, shall pay an annual fee of  € 5,500  as ordinary members. Reciprocal 
memberships in the respective partner networks can be  agreed on a cost-neutral basis  
(„cross over“ memberships).

1.c)  Natural persons shall pay an annual membership fee of  € 132  as full members.

1.d)  Deviating from point 1. a) above, the annual fee for institutes of universities, universities of applied 
sciences and research institutions shall be  € 825  each.

2.     Sponsoring members are  obliged to make  an appropriate yearly contribution to the association. 
The minimum annual contribution for sponsoring  members is  € 4,400.  Individual agreements can be 
made.

3.     Non-members who wish to make an extraordinary contribution to the association are granted the right 
to name themselves sponsors of the association. The contributions which they are required to furnish 
are governed by the regulations in point 2.

4.     The contributions are due 14 days after receipt of the request for payment of contributions. This also 
applies to the proportional annual fees in the case of joining the association during the year.

5.     In individual cases, the board may, upon written application and  by a two-thirds majority, decide to 
defer, reduce or waive the annual  membership fee  for the  individual year. This cannot be decided for 
several years at the same time.

6.     Members and non-members may make  special contributions at any time irrespective of their  
membership fees.

CONTRIBUTION REGULATION 
OF SILICON SAXONY E. V.

BEITRAGSORDNUNG 
DES SILICON SAXONY E. V.

1.a)  Ordentliche Mitglieder haben jährlich Beiträge zu erbringen, deren Höhe sich nach der Zahl ihrer 
Mitarbeiter in der Region richtet, wie folgt:

	 Existenzgründer	     		    
	   1. Jahr				       220,00 €
	   2. & 3. Jahr	        			      440,00 € 
	 bis 5 Mitarbeiter	    		     550,00 € 
	 bis 10 Mitarbeiter	     		     660,00 € 
	 bis 20 Mitarbeiter	    		     880,00 € 
	 bis 50 Mitarbeiter	    		  1.100,00 € 
	 bis 100 Mitarbeiter	   		  1.650,00 € 
	 bis 150 Mitarbeiter	   		  2.200,00 € 
	 bis 250 Mitarbeiter	   		  3.300,00 € 
	 bis 500 Mitarbeiter	   		  4.400,00 € 
	 mehr als 500 Mitarbeiter		  5.500,00 € 

           Bei gewerblichen Mitgliedern fällt zu dem jeweiligen Mitgliedsbeitrag die gesetzliche MwSt. an.

1.b)  Netzwerkpartner, d.h. Vereinigungen oder Zusammenschlüsse von Unternehmen oder Institutionen, 
die in von uns repräsentierten Industriezweigen tätig sind, haben als ordentliche Mitglieder einen 
jährlichen Beitrag von € 5.500 zu bezahlen. Wechselseitige Mitgliedschaften in den jeweiligen 
Partnernetzwerken können kostenneutral vereinbart werden („Cross over“ Mitgliedschaften).

1.c)  Natürliche Personen haben als ordentliches Mitglied einen Jahresbeitrag von EUR 132,- zu leisten.

1.d)  Abweichend von Ziffer 1. a) oben beträgt der jährliche Beitrag für Institute von Universitäten, 
Fachhochschulen und Forschungseinrichtungen jeweils 825 €.

2.     Fördermitglieder sind verpflichtet, dem Verein jährlich einen angemessenen Beitrag zukommen zu 
lassen. Der jährliche Mindestbeitrag für Fördermitglieder beträgt € 4.400. Es können individuelle 
Vereinbarungen getroffen werden.

3.     Nichtmitglieder, die den Verein in besonderem Maße unterstützen wollen, haben das Recht, sich 
Förderer des Vereines zu nennen. Für die Beiträge, die sie zu erbringen haben, gelten die Regelungen 
der Ziffer 2.

4.     Die Beiträge sind 14 Tage nach Erhalt der Beitragszahlungsaufforderung fällig. Dies gilt ebenso bei 
unterjährigem Beitritt für den anteiligen Jahresbeitrag.

5.     Der Vorstand kann im Einzelfall bei Vorliegen besonderer Umstände auf schriftlichen Antrag mit 
weidrittelmehrheit beschließen, dass der Jahresbeitrag für das einzelne Jahr gestundet, reduziert oder 
erlassen wird. Dies kann nicht für mehrere Jahre zugleich beschlossen werden.

6.     Mitglieder und Nichtmitglieder können unabhängig von ihren Mitgliedsbeiträgen jederzeit 
Sonderbeiträge erbringen.



7.     The  period of notice for termination of membership shall be 3 months. If membership ends in the first 
half of the year, 50 % of the fee shall be due. If membership ends in the second half of the year, the 
full membership fee shall be charged.

8.     Amendments to the Contribution Regulation must be approved by the General Assembly with at least 
75 % of the votes cast and communicated to all members at least one month  before the beginning of 
the financial year for which the amended fee schedule is to apply for the first time.

9.     This Contributions Regulation shall apply for the first time for the financial year 2024. 
(in accordance with the resolution passed at the general annual meeting on November 2, 2023)

7.     Die Kündigungsfrist für die Beendigung der Mitgliedschaft beträgt 3 Monate. Endet die Mitgliedschaft 
im ersten Halbjahr, werden 50% des Beitrags fällig. Bei Beendigung der Mitgliedschaft im zweiten 
Halbjahr wird der volle Mitgliedsbeitrag berechnet.

8.     Änderungen der Beitragsordnung müssen mindestens 1 Monat vor Beginn des Geschäftsjahres, für 
welches die geänderte Beitragsordnung erstmals Geltung haben soll, von der Mitgliederversammlung 
mit mindestens 75% der abgegebenen Stimmen beschlossen und allen Mitgliedern mitgeteilt werden.

9.     Diese Beitragsordnung gilt erstmals für das Geschäftsjahr 2024. 
(gemäß Beschluss in der Jahreshauptversammlung vom 2. November 2023)
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